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PROCES-VERBAL 

 

 

 Încheiat în data de 09.01.2024, ora 14.00, la sediul Primariei comunei Stănileşti, judetul 

Vaslui, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei Stanilești convocată în baza 

dispoziţiei Nr. 1/04.01.2024 a primarului comunei Stănileşti. Din totalul de 15 consilieri locali, 14 

sunt prezenţi. Lipsește domnul consilier local Crețu Carolică. La ședință participă doamna 

Gugiuman Luminița Mihaela – referent în cadrul Compartimentului Financiar Contabil și Achiziții 

Publice.  

 Domnul viceprimar Tofan Costică, dă citire proiectelor înscrise pe o ordinea de zi a 

ședinței:  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetului local al anului 2023, 

pentru Secțiunea de dezvoltare și/sau funcționare a bugetului local de venituri și cheltuieli al 

U.A.T. Comuna Stănilești, în anul 2024 Sursa A.  

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetului local al anului 2023 

Sursa E, pentru finanțarea Secțiunii de funcționare a bugetului de venituri și cheltuieli al 

U.A.T. Comuna Stănilești, din anul 2024 Sursa E.  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea acoperirii definitive din excedentul anilor precedenți, 

a deficitului Secțiunii de dezvoltare sursa A a bugetului local de venituri și cheltuieli al 

comunei Stănilești, pentru anul 2023.  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție al bugetului de venituri și 

cheltuieli al comunei Stănilești, județul Vaslui, pentru anul 2023. 

 Domnul primar Tofan Găbișor, propune suplimentarea ordinii de zi a ședinței cu două 

proiecte de hotărâre, privind:  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării de mobilier în vederea utilizării pentru 

amenajarea fondului de carte aparținând patrimoniului Bibliotecii Comunale a U.A.T. 

Comuna Stănilești, județul Vaslui.  

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului taxei speciale de salubrizare la nivelul 

U.A.T.C. Stănilești, pentru anul 2024, conform Hotărârii Nr. 18/20.12.2023 a Asociației 

pentru Dezvoltare Intercomunitare a Județului Vaslui.  

 Se trece la discuții:  

1. Dl. consilier local Bejan Vasilache: Dar parcă rămăsese un proiect de dezbătut cu rectificarea 

de buget din decembrie. Nu o mai votăm? 
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2. Dna. Referent contabil Gugiuman Luminița: S-a rectificat prin dispoziție de primar. Trebuia 

dusă în Trezorerie până la finalul anului. Rectificarea nu a influențat bugetul, a fost doar pe 

venituri. De asta am putut face prin dispoziție.  

Se supune la vor ordinea de zi a ședinței. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva”  şi  

nici o „abţinere”, suplimentarea ordinii de zi a ședinței este aprobată.. Cu 14 voturi „pentru”, nici 

un vot „împotriva”  şi  nici o „abţinere”, ordinea de zi a ședinței este aprobată. Se trece la discutarea 

primului proiect înscris pe ordinea de zi a ședinței. Domnul viceprimar Tofan Costică, dă citire  

proiectului de hotărâre înscrise pe ordinea de zi a ședinței: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție al bugetului de venituri și 

cheltuieli al comunei Stănilești, județul Vaslui, pentru anul 2023. 

 Domnul primar Tofan Găbișor dă citire referatului, proiectului de hotărâre și sumelor 

înscrise în proiectul de hotărâre. Se trece la discuții: 

1. Dna. referent contabil Gugiuman Luminița Mihaela: Începem cu contul de execuție pe 

trimestrul al IV-lea, ca să vedeți situația bugetului la final de an. Sumele sunt structurate pe partea 

de venituri și cheltuieli. Vă citesc sumele, structurate pe principalele capitole din secțiunile de 

dezvoltare și funcționare. Referitor la veniturile propria, gradul de colectare la taxe și impozite 

este de aproximativ 70%. Principalele cheltuieli pe care le avem sunt referitoare la cheltuielile cu 

salariile – au ponderea cea mai mare și cu salariile și indemnizațiile pentru pesroanele încadrate în 

grad de handicap. Mai avem cheltuieli cu carburant, iluminatul public, cheltuieli poștale, cheltuieli 

cu obiecte de inventor, alte bunuri și servicii, taxe I.S.C., servicii juridice, servicii psihologice 

pentru centrul de zi, cheltuieli cu S.F., D.T.A.C., proiecte tehnice pentry investițiile în derulare. 

Per total, am făcut economie la bugetul pe anul 2023 și avem un excedent de 2.805.522 lei, care 

se reportează pe anul acesta. Dacă aveți întrebări?  

2. Dl. consilier local Chirițoiu Andrei Florin: La iluminatul public stradal se cunoaște vreo 

diferență la plată?  

3. Dna. Referent contabil Gugiuman Luminița: Da este o scădere cu aproximativ 30% a 

costurilor cu iluminatul public. Și în plus, numărul de lămpi este mai mare. Deci da, se cunoaște 

eficiența. În plus, încă mai avem din becurile vechi, neschimbate.  

4. Dl. consilier local Chirițoiu Andrei Florin: Dacă facturile sunt mai mici, înseamnă că este 

este eficiență. La partea de mentenanță, a intrat extinderea?  

5. Dl. primar Tofan Găbișor: Lămpile noi nu au avut defecte, decât în 2-3 cazuri. Restul de 

intervenții au fost de la becurile vechi, care nu sunt schimbate, sau de la legături.  

6. Dna. Referent contabil Gugiuman Luminița: Mentenanța pentru sistemul de iluminat public 

este concesionată, pentru suma de până la 75.000 lei.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de execuție al bugetului de 

venituri și cheltuieli al comunei Stănilești, județul Vaslui, pentru anul 2023, este aprobat.  

 Se trece la discutarea următorului proiect de hotărâre înscris pe ordinea de zi a ședinței:  
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1. Proiect de hotărâre privind aprobarea acoperirii definitive din excedentul anilor precedenți, 

a deficitului Secțiunii de dezvoltare sursa A a bugetului local de venituri și cheltuieli al 

comunei Stănilești, pentru anul 2023.  

 Domnul primar Tofan Găbișor dă citire referatului, proiectului de hotărâre și sumelor 

înscrise în proiectul de hotărâre. Se trece la discuții: 

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Deci ce trebuie să rețineți este faptul că la închidere, în 2023, a 

rezultat un execedent. Excedentul va fi utilizat pentru a acoperi deficitul anilor precedenți. 

Întrebări? Dacă nu, supunem la vot.  

 Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobarea acoperirii definitive din excedentul 

anilor precedenți, a deficitului Secțiunii de dezvoltare sursa A a bugetului local de venituri 

și cheltuieli al comunei Stănilești, pentru anul 2023, este aprobat.  

Se trece la discutarea următoarelor proiecte de hotărâre înscrise pe ordinea de zi a ședinței:  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetului local al anului 2023, 

pentru Secțiunea de dezvoltare și/sau funcționare a bugetului local de venituri și cheltuieli al 

U.A.T. Comuna Stănilești, în anul 2024 Sursa A.  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetului local al anului 2023 

Sursa E, pentru finanțarea Secțiunii de funcționare a bugetului de venituri și cheltuieli al 

U.A.T. Comuna Stănilești, din anul 2024 Sursa E.  

 Domnul primar Tofan Găbișor dă citire referatului, proiectelor de hotărâre și sumelor 

înscrise în proiectul de hotărâre. Se trece la discuții: 

1. Dna. Referent contabil Gugiuman Luminița: Discutăm ambele proiecte de hotărâre. În plus 

față de ceea ce s-a discutat la punctele anterioare, la partea de încasări la apă am avut un surplus 

de aproximativ 63.000 lei. Plătim din încasări curentul pentru pompele de apă, iar costurile sunt 

semnificative, aproape cât iluminatul public. Diferența o vom utiliza tot pentru cheltuielile cu 

serviciul de apă.  

            Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetului 

local al anului 2023, pentru Secțiunea de dezvoltare și/sau funcționare a bugetului local de 

venituri și cheltuieli al U.A.T. Comuna Stănilești, în anul 2024 Sursa A și E, este aprobat.  

         Se trece la discutarea următorului proiect de hotărâre înscris pe ordinea de zi a ședinței:  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului taxei speciale de salubrizare la nivelul 

U.A.T.C. Stănilești, pentru anul 2024, conform Hotărârii Nr. 18/20.12.2023 a Asociației 

pentru Dezvoltare Intercomunitare a Județului Vaslui.  

 Domnul primar Tofan Găbișor dă citire referatului și proiectului de hotărâre. Se trece la 

discuții: 

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Am făcut o paritate între încasările și plățile efectuate pentru taxa 

de gunoi. Deci încă putem supraviețui cu taxa în cuantumul pe care l-am avut anul trecut, de 8 

lei/persoană/an.  
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2. Dna. Referent contabil Gugiuman Luminița: Bine, acum depinde ce ne facturează cei de la 

Urbana și A.D.I.V., pe timpul anului, pentru că depinde de cantitatea de gunoi pe care o ridică. 

Taxa nu s-a încasat în totalitate, mai avem restanțieri.  

3. Dl. primar Tofan Găbișor: Dacă nu putem face plățile, vom modifica pe parcursului anului. 

Momentan, propunem același cuantum al taxei, ca și anul acesta, dacă sunteți de acord.  

          Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre aprobarea cuantumului taxei speciale de salubrizare 

la nivelul U.A.T.C. Stănilești, pentru anul 2024, conform Hotărârii Nr. 18/20.12.2023 a 

Asociației pentru Dezvoltare Intercomunitare a Județului Vaslui, este aprobat.  

           Se trece la discutarea următorului punct înscris pe ordinea de zi a ședinței: 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării de mobilier în vederea utilizării pentru 

amenajarea fondului de carte aparținând patrimoniului Bibliotecii Comunale a U.A.T. 

Comuna Stănilești, județul Vaslui.  

           Domnul primar Tofan Găbișor dă citire referatului și proiectului de. Se trece la discuții: 

1. Dl. primar, Tofan Găbișor: După cum știți, noi nu avem bibliotecar angajat, nici director de 

cămin cultural sau compartiment de cultură. Așa că a trebuit să inițiem proiectul de hotărâre ca să 

putem iniția achiziția pentru rafturi pentru bibliotecă, pentru că achiziția se face pe baza referatului 

de necesitate făcut de compartimentul de specialitate. Suma propusă, de 30.000 lei este pentru 

achiziționare de mobilier din lemn, nu din pal. Este mai calitativ. Și dorim să amenajăm spațiul 

pentru biblioteca nouă, în clădirea de peste drum pe care am renovat-o. Mai avem puțin și o 

finalizăm, iar un spațiu, după cum știți, va fi pentru bibliotecă. Dacă aveți întrebări? 

           Întrucât nu mai sunt întrebări, se trece la vot. Cu 14 voturi „pentru”, nici un vot „împotriva” 

şi nici o “abținere”, proiectul de hotărâre privind aprobarea achiziționării de mobilier în 

vederea utilizării pentru amenajarea fondului de carte aparținând patrimoniului Bibliotecii 

Comunale a U.A.T. Comuna Stănilești, județul Vaslui, este aprobat.  

          Fiind finalizate proiectele de hotărâre de pe ordinea de zi a ședinței, se trece la discuții 

diverse: 

1. Dl. primar Tofan Găbișor: Am mai discutat porblema cu gunoiul din 2020 cu dumneavoastră. 

Voiam să vă spun că am înaintat acțiune în instanță. Până la urmă a rămas de recuperat suma de 

aproximativ 95.000 lei, domnule Zaharia. Să știți că am încercat să mai reducem, dar atât a rămas. 

Dacă nu rezolvăm, plătim împreună. Este măsura lăsată de la Curtea de Conturi. Nu putem rezolva 

altfel, pentru că efectiv nu s-au identificat plătitori în 2020. Nu erau înregistrate debitele. Dacă nu 

rezolvam măsura, Curtea de Conturi face plângere penală sau ne impută sumele. Inițial prejudiciul 

a fost de 200.000 lei, dar s-a mai recuperat. Am reglat din facturile de la A.D.I.V. Dar restul, nu 

putem recupera altfel.  

1. Dl. consilier local Crețu Dorin: Pentru begetul din 2024, trebuie prevăzute panouri pentru 

parazăpezi. N-ați avut o dată o idee. Și se întroienește drumul Gura Văii – Pogănești – Chersăcosu. 

Să fie ceva util pentru populație. Să fie de interes general. A rămas multă lume întroienită. Domnul 

vice știe mai bine. Prindeți în bugetul local, să se achiziționeze măcar la toamnă. Cine știe cine va 

fi primar, dar să fie achiziționate.  
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2. Dl. viceprimar Tofan Costică: Să știți că am fost pe deal prin toate satele. Cu sau fără 

parazăpezi, să știți că la noi s-a circulat. Pe zona Valea Grecului – Albița nu se circula, iar acolo 

sunt parazăpezi pe toată lungimea. Dar la noi s-a circulat. Au rămas blocați cei care nu au condus 

preventiv sau care nu și-au echipat mașinile. Cu utilajele au fost scoși din șanțuri. Dar viscolea și 

imediat se așeza înapoi. Am încercat să închidem drumul, ca să îl putem elibera. O să analizăm 

costurile.  

 

            Fiind finalizate discutiile cu privire la problemele inscrise pe ordinea de zi a şedinţei 

ordinare a Consiliului Local al comunei Stanilesti, judeţul Vaslui, din data de 09.01.2024,  se 

declară şedinţa încheiată. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul Proces-Verbal. 

 

 

 

            PRESEDINTE DE SEDINTA,                                                                                                           

               CONSILIER LOCAL,              Secretar general al comunei Stănileşti, 

    TOFAN COSTICĂ                  BURCIOAGĂ MIHAELA  

 

 

 

  

  

  

  

 


